
 

 

 

Sipoon kunnan vastine valtuustoaloitteeseen Sipoolaisten koulujen muuttamisesta 
"kännykkävapaiksi" 

 

Sivistysvaliokunta 20.11.2024 § 135  

  
Valmistelija: Erityissuunnittelija Hanna Kindstedt, 
hanna.kindstedt(at)sipoo.fi 

Liike Nyt:n valtuustoryhmä jätti 8.4.2024 valtuustoaloitteen. Liike Nyt:n 
valtuustoryhmä ehdottaa aloitteessaan ”Sipoolaisten koulujen 
muuttamisesta kännykkävapaiksi”, että Sipoon kunnan kaikissa kouluissa 
sovittaisi käytännöistä, joilla rajoitetaan matkapuhelinten käyttöä 
koulupäivän aikana. Aloitteen jättäjät perustelevat asiaansa tutkimuksilla, 
jotka osoittavat, että lapset ja nuoret hyötyvät kännykkävapaasta 
koulupäivästä. 

Syyskuun 2024 aikana Sipoon kunnan koulujen rehtorit saivat vastata 
kyselyyn kännykkäkäytännöistä kouluissa, jonka koulutuksen toimialan 
hallintopalvelut toteuttivat. 

Kyselyssä kysyttiin muun muassa seuraavat asiat rehtoreilta: Onko koulu 
mobiilivapaa koulupäivän aikana? Saavatko oppilaat käyttää kännykkää 
oppitunnin aikana? Saavatko oppilaat käyttää kännykkää välitunneilla? 
Haluaisitko, että kunta luo yhteiset pelisäännöt kaikille kouluille? 

Kaikissa Sipoon alakouluissa kännykät ovat kiellettyjä koulupäivän aikana. 
Myös älykellot, joilla voi soittaa ja viestitellä lukeutuvat tähän. Ne pysyvät 
joko oppilaan repussa tai vaihtoehtoisesti ”kännykkähotellissa” luokassa. 
Opettajan luvalla kännykällä saa soittaa esimerkiksi vanhemmalle. 

Lukiossa ja yläkouluissa kännykät pitää pysyä poissa oppitunnin aikana, 
mutta välitunneilla niitä saa käyttää. Oppitunnin aikana kännyköitä saa 
käyttää ainoastaan opettajan luvalla opetuskäytössä. 

Kännykän käyttösääntöjä koulupäivän aikana on otettu käyttöön viime 
vuosina jokaisessa sipoolaisessa peruskoulussa ja molemmissa lukioissa. 
Säännöt on tehty koulussa oma kouluarki ajatellen ja mietitty, miten ne 
toimivat parhaiten juuri siinä omassa koulussa. Koska koulujen omissa 
järjestyssäännöissä on otettava huomioon oppilaiden ja opiskelijoiden ikä 
ja kehitystaso, niin on hyvä, että myös kännykän käyttösääntöjä tehdään 
kouluittain. Koulut ovat tiedottaneet huoltajia koulun kännykkäsäännöistä ja 
niitä laatiessa on joko osallistettu oppilaita tai sitten säännöistä on 
keskusteltu oppilaiden kanssa. Rehtorit ovat olleet tyytyväisiä tähän 
menettelyyn ja kännykkävapaat koulupäivät ovat saaneet hyvän 
vastaanoton oppilailta. 

Koulutuksen toimiala seuraa valtakunnallista keskustelu puhelimen käytön 
rajoittamisesta kouluissa ja tekee kaikille kouluille koskevia toimenpiteitä, 
jos se katsotaan tarpeelliseksi. Opetus- ja kulttuuriministeriö valmistelee 
parhaillaan hallitusohjelman mukaisesti lakiesitystä puhelimen käytön 
rajoittamisesta. 



 

 

Opetushallitus on antanut asiasta hyviä käytäntöjä ja tiedotteen 
alkusyksystä 2024 ja koulumme seuraavat niitä. 

Esittelijä Koulutusjohtaja Eränpalo Tommi 

Ehdotus Sivistysvaliokunta päättää antaa liitteen 2 mukaisen vastauksen 
kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle. 

Käsittely  

Päätös Sivistysvaliokunta hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 

 
Liitteet 
 
 
Kunnanhallitus 16.12.2024 § 366  

  
Esittelijä Kunnanjohtaja Grannas Mikael 

Ehdotus Kunnanhallitus merkitsee vastineen tiedoksi. Lisäksi kunnanhallitus antaa 
asian valtuustolle tiedoksi ja esittää, että aloite on täten loppuun käsitelty.  

Käsittely  

Päätös Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 

 
Liitteet 
 
 
Valtuusto 10.02.2025 § 17    

349/12.00.00/2024 
    

Kunnanhallituksen ehdotus 

 Valtuusto merkitsee vastineen tiedoksi ja päättää, että aloite on täten 
loppuun käsitelty.   

Käsittely  

Päätös Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen. 

Liitteet  

 

Liite 1 - Aloite Sipoolaisten koulujen muuttamisesta kännykkävapaiksi 
Liite 2 - Vatsaus valtuustoaloitteeseen sipoolaisten koulujen muuttamisesta kännykkävapaiksi 
Liite 3 - Suomenkielinen koulutusjaosto 5.11.2024 § 66, ote 
Liite 4 - Svenska utbildningssektionen 13.11.2024 § 61, utdrag 
 


